
Vážený pane prezidente, 

dovolte mi, abych se představila. Jmenuji se Veronika Zajícová a jsem studentkou 
bezpečnostně právní činnosti na Střední škole diplomacie a veřejné správy v Mostě. 
Již od malička bylo mým snem jednou obléci uniformu Policie České Republiky, 
chránit svoji vlast a být připravena položit za ní i život. Víte, já bych toto zaměstnání 
dělala s citem a hlavně s láskou. Pokud něco děláte s láskou, tak to jde samo od sebe. 
Když se ohlédneme do naší historie, tak něco čemu se říká vlastenectví, bylo téměř 
obvyklé. Mrzí mě, že dnes tomu už tak není. Neříkám, že každý policista, voják či 
příslušník bezpečnostních složek nedělá svou práci srdcem, to ne. Ale těch, kteří to 
tak cítí je už skutečně jen hrstka. Co tím myslím? Je to možná tím, že tehdy ti vojáci a 
policisté byli na svou vlast hrdí. Kdybych si mohla vybrat žít v nějaké době, tak si 
vyberu dobu vzniku Československé republiky v roce devatenáct set osmnáct. Jít 
společně s lidem, s českým lidem napříč nové budoucnosti, svobodě, míru. Nebo bych 
si vybrala období Sametové revoluce. Události na konci osmdesátých let ve mně 
probouzí hrdost na český lid. Je to přeci nádherné a dojemné, když se celý národ bez 
ohledu na věk, barvu, výšku a zaměstnání spojí, drží se za ruce a promlouvá k lidu s 
hesly, která berou dech. Je to přeci krásné, když zní sta tisícovým lidem naše národní 
hymna. Vždy, když se dívám na video záběry z listopadu osmdesát devět, tak si 
uvědomím, že lid se změnil od základů, že už nejsme tak spojení bez ohledu na barvu 
pleti či zaměstnání. No, myslím, že jsem se poněkud vzdálila od mého hlavního bodu 
proč Vám vážený pane prezidente píši tento dopis. Já ho vlastně nepíši jen za sebe 
samou, ale i za pár statisíců lidí, občanů České republiky, kteří mají podobný názor 
jako já. Je mi šestnáct let, asi málo na to, abych tady před Vámi dělala nějaké závěry 
o současné politické situaci v České republice. Ale, jsem občan a myslím, že každý 
občan naší krásné vlasti má právo říct, nebo napsat svůj názor. Víte, nejvíce mě 
znepokojuje náš obrovský státní dluh, který stoupá, ale zbytečně. Následující větu 
prosím neberte nějak zle, nemám to v povaze dělat zle, naopak. Státní dluh stoupá, 
proč? Podle mě hlavně kvůli korupci v politice. Vždy jsem si myslela, že politici nám 
mají jít příkladem. Už si to bohužel nemyslím. Nechci, opravdu nechci a nebudu brát 
úplatky. Svědomí mi to nedovolí a hlavně mi to nedovolí má čest. A také proto, že můj 
oblíbený filosof je Marcus Aurelius. Proč to politici dělají? Proč kvůli tomu roste 
státní dluh do astronomické výše? Proč na to doplácejí občané, kteří za to nemohou? 
To jsou otázky, na které mi asi nikdo neodpoví.  Dohání mě k pláči výše věku, kterého 
musíme dosáhnout, abychom mohli odejít do důchodu. Já na něj budu mít nárok až 
po mých sedmdesátých narozeninách a Bůh ví jestli. Nechci, aby se mé děti, které 
chci mít, dívaly na to, jak jim umírá matka, protože nestihla v sedmdesáti letech včas 
zareagovat na pachatele, který jí zastřelil, když vykonávala svou povinnost. Chránit 
vlast, kterou miluje. Nepochopím to. Neumím si představit, že policista v těchto letech 



bude splňovat fyzické požadavky pro výkon služby. Neumím si představit, že lékař, 
kterému se budou klepat ruce bude operovat pacienta. Neumím si představit hasiče, 
jak v tomto věku drží požární hadici. Neumím. Nesnesu pomyšlení na to, že toto je 
skutečností a krutou realitou. Zdražuje se vše co se dá, platy se snižují, lidé nemají 
peníze na nájmy a končí na ulici. Šetří se na Policii, proč. Každý občan České 
republiky má ze zákona nárok na bezplatnou zdravotní péči. Proč se platí za noc v 
nemocnici? Proč jsou léky na srdeční choroby a rakoviny drahé tak, že si je jen stěží 
někdo může dovolit? Když se tedy zdražuje proto, že nejsou peníze v důchodovém 
systému, proč se prodlužuje doba odchodu do důchodu? Kam jdou peníze ze 
zdravotnictví, když jsou zdravotnické služby čím dál tím dražší? Mám svou vlast ráda, 
miluji ji, ale začínám se bát o její budoucnost a o její čest. Když se dívám na Českého 
lva, jsem hrdá, že jsem Čech. Můžu si přát aby to tak zůstalo? 

Moc Vám děkuji za přečtení mého dopisu. Moc si toho vážím! Není pro mne větší 
čest, než-li napsat člověku jako jste Vy pane Klausi. Vážím si každého člověka, 
nejvíce si vážím člověka, který pro Českou republiku něco udělal, Vy to jste! Děkuji. 

Poslední slovo: Pane prezidente. Víte, jste prezident té nejkrásnější vlasti, země, která 
má tu nejkrásnější hymnu, vlajku a nejnádhernější státní znak, kterému panuje silný 
český lev. Vždy, když slyším Kde domov můj, tak mám husí kůži a pocit, že pro mou 
zemi nedělám dostatek, že jí nejsem dostatečně zavděčena. Je mi šestnáct let, politice 
nerozumím a ani rozumět nechci. Víte proč? Politika kazí dobré lidi. Víte jaké je mé 
největší vlastenecké přání? Přání pravého Čecha. Žít v zemi, o kterou se zasloužil on, 
Tomáš Garrigue Masaryk.  

 

Omlouvám se za má slova a přeji mnoho úspěchů! 
Veronika Zajícová 

 


